
 

   

 

 
Verslag van de donateursvergadering op 20 april 2023 in “De Wijnberg” te Bolsward. 
Aanwezig: bestuur SBH en ca. 40 donateurs 
 
1. Opening 
 Voorzitter Cor Greydanus heet een ieder welkom op de jaarvergadering. 
 Ter ondersteuning van de vergadering zullen de agendapunten middels een beamerpresentatie worden 

getoond. 
 Mededelingen door de voorzitter 
 * De volgende afzeggingen voor deze donateursvergadering zijn ontvangen: 

De heer S. van Seijen, mevrouw G. Hettinga, de heer en mevrouw Van Dijk, de heer en mevrouw 
Offringa, de heer B. Stevens en secretaris Jan Sangers. 

 * De voorzitter spreekt zijn dank en waardering uit aan de redactiecommissie voor hun inzet en 
realisatie voor de MBH nummers. 
Tevens deelt de voorzitter mee dat alles wat SBH heeft gedaan is te lezen in het magazine onder 
het item ‘van de bestuurstafel’. 

 * De voorzitter deelt mee dat het bestuur wegens kosten besparing en het milieu heeft besloten niet 
meer de jaarstukken in papieren versie te verzenden; de jaarstukken zijn te lezen en eventueel te 
downloaden via de website www.stichtingbolswardshistorie.nl 

 * De voorzitter deelt mee dat wegens stijgende kosten de donaties per 1 januari 2024 zullen worden 
verhoogd. 
Het bedrag voor donateurs woonachtig in Bolsward wordt dan € 20,00 per jaar. 
Het bedrag voor donateurs woonachtig buiten Bolsward wordt dan € 25,00 per jaar. 
Dit is de eerste keer sinds 15 à 20 jaar dat het bestuur zich genoodzaakt ziet om een 
donatieverhoging in te voeren. 

 * De agenda wordt vastgesteld. Er zijn geen inkomende en uitgaande stukken. 
  
2. Verslag donateursvergadering van 21 april 2022 
 Het verslag van de donateursvergadering van 21 april 2022 staat gepubliceerd op de website. 

Er zijn geen opmerkingen en het verslag wordt goedgekeurd. 
De voorzitter bedankt de Brenda Nijboer voor het opstellen van het verslag. 

  
3. Jaarverslag 2022 
 Het jaarverslag 2022 staat gepubliceerd op de website. Er zijn geen opmerkingen en het verslag wordt 

goedgekeurd.  
De voorzitter bedankt de Brenda Nijboer voor het opstellen van het verslag. 

  
4. Financieel verslag 2022 
 Het financieel verslag 2022 staat gepubliceerd op de website. Er zijn geen opmerkingen en het verslag 

wordt goedgekeurd. De voorzitter bedankt de penningmeester Brenda Nijboer. 
  
5. Werkgroep Archieven 
 De voorzitter deelt mee dat secretaris Jan Sangers helaas niet aanwezig kon zijn en licht kort het een en 

ander toe. 
Het archief- en documentatiecentrum is nog steeds te vinden aan het Skilwyk en op vrijdagmiddag open 
van 14.00 uur tot 16.30 uur. Er komen veel spullen binnen. 
Momenteel is men bezig met het digitaliseren van diverse foto’s, artikelen, plakboeken etc. 
De wens is om alles beter te verwerken en te professionaliseren. Hiervoor het Jan Sangers regelmatig 
contact met Jack de Vries (archivaris De Tiid).  
Voor het digitaliseren van het diverse materiaal is SBH op zoek naar meer vrijwilligers. 
Belangstellenden kunnen zich melden bij Jan Sangers. 
Tevens is het bestuur op zoek naar een nieuwe definitieve ruimte voor het archiefcentrum; de locatie 
aan het Skilwyk is tijdelijk en SBH huurt deze ruimte ‘anti-kraak’.  

  
 De heer Floris Bottema vraagt hoe het nu zit met de ruimte voor SBH en de gemeente SWF. 

De voorzitter deelt mee dat SBH al sinds 2018 de Gybert Japicx Stichting heeft benaderd. Deze stichting 
dient statutair het Gysbert Japicxhûs terug aan te bieden aan de gemeente SWF. Samen met deze 



 

   

 

 
stichting en SBH is er door de notaris in 2019 een rapport opgesteld. 
SBH heeft een brief geschreven aan de gemeente SWF en er zijn inmiddels drietal gesprekken geweest. 
SBH heeft tijdens deze gesprekken duidelijk aangegeven dat zij het als haar taak ziet om het Gysbert 
Japicxhûs in stand te houden. Het is afwachten wat de gemeente nu gaat doen.  
De heer Johan v.d. Weide vraagt of het iets is om de politieke partijen te benaderen. 
De voorzitter deelt mee dat een en ander al in de gemeente Raad is geweest en dat vooral FNP vragen 
heeft gesteld. SBH heeft inmiddels via de media de publiciteit opgezocht. 

  
6. Activiteiten SBH en de afdeling restauratie binnenstad (en toegangswegen) Bolsward 
 Middels de presentatie worden er aantal projecten getoond welke het afgelopen jaar door of mede door 

SBH afdeling “Restauratie” zijn gerealiseerd.  
 a. Pand Marktstraat 17 

In dit pand is de onderpui gereconstrueerd. Het is de bedoeling dat Peter’s Optiek zich hier gaat 
vestigen. Het bestuur heeft aan de eigenaar van dit pand een subsidiebedrag van € 2.000,00 
toegekend. 

 b. Pand Broerestraat 14 
Het pand is helemaal opnieuw opgebouwd en teruggebracht met een historische klokgevel. Het 
bestuur heeft aan de eigenaar van dit pand een subsidiebedrag van € 2.000,00 toegekend. 

 c. Borstbeeld De Koopman 
Ook heeft bestuur het initiatief genomen en financiële bijdrage geleverd voor het plaatsen van de 
plaquette van Koopman Jan Heeres in de buitenmuur van het appartementencomplex De 
Koopman, hoek Marktplein en het Grootzand (voormalig kantoor van Van der Plaats Koffie en 
Thee). De onthulling heeft op 20 mei 2022 plaatsgevonden. 

 d. Pand Snekerstraat 30 
Dit betreft een nieuwe aanvraag. Het bestuur heeft nog toezegging gedaan voor een 
subsidiebedrag. 
De eigenaar heeft het doel om het oude balkon wat ooit aan de voorgevel heeft gezeten volgens 
origineel ontwerp terug te brengen en de zijgevel aanbouw te verfraaien met authentieke details 
behorende bij de architectuur van deze woning. 

  
7. Excursie Zwolle – donderdag 28 september 2023 
 Marjan Zijlstra deelt mee dat Brenda Nijboer en zij in 2020 een excursie naar Zwolle hadden 

georganiseerd, maar deze helaas door corona niet is doorgegaan. Daarom is er besloten om de excursie 
naar Zwolle dit jaar te doen. 
De excursie zal plaatsvinden op donderdag 28 september 2023. Er is gekozen voor een donderdag omdat 
de horeca geen mogelijkheid heeft op zaterdagen en een aantal activiteiten op een zaterdag heel lastig 
zijn te organiseren. 
Marjan geeft een korte toelichting op het programma welke een ieder bij het magazine heeft ontvangen. 

  
8. Wat er verder ter tafel komt 
 a. Wandeling WOII 

Marjan Zijlstra deelt mee dat de komende twee weken in het teken staan van WOII.  
Naar aanleiding hiervan heeft het bestuur een e-mail ontvangen van Sjoukje Luursema, 
programmamedewerker Mienskip van de bibliotheek, met het idee voor het organiseren van een 
stadswandeling langs locaties die een link hebben naar WOII. 
Deze stadswandeling vindt plaats op 2 en 4 mei a.s. en start bij De Tiid. 

  Anton v.d. Weide haakt hierop in en deelt mee dat hij op 26 april a.s. en op 4 mei a.s. om 10.00 uur 
een lezing geeft over evacués. De heer Tonnie Witteveen heeft een verhaal over een 
bommenwerper. 

 b. Maquettes van de vier stadspoorten 
De voorzitter deelt mee dat het bestuur de komende vier jaar zich bezig zal houden met een 
project zijnde maquettes van de vier stadspoorten. Het is de bedoeling dat de vier stadspoorten op 
kleine schaal als maquette in brons worden uitgevoerd en komen te staan op een cortenstalen 
voet.  
Uiteraard komen deze objecten te staan bij de betreffende stadspoort.  
Het bestuur is het een en ander aan het uitzoeken (wie en hoe uitvoeren, sponsoring, vergunning 



 

   

 

 
etc.) Het is de bedoeling dat bij het 75 jarig bestaan van SBH deze objecten gereed zijn worden 
onthuld. 
Uit de aanwezigen deelt de heer Paul de Jong mee dat hij onlangs de vier stadpoorten afzonderlijk 
heeft geschilderd op basis van materiaal wat er is en eigen interpretatie. 
De voorzitter zegt toe te zijner tijd contact met hem op te nemen.  

  
9. Rondvraag 
 De volgende zaken komen aan de orde. 
 * De heer Floris Bottema vraagt wanneer de vuilstort én het kruispunt worden gerealiseerd. 

De voorzitter licht toe dat deze locaties buiten het gebied van SBH vallen; de oude zogenaamde  
‘poep-loods’ wordt jammer genoeg niet behouden, maar wel gedocumenteerd. De voorzitter 
adviseert de heer Floris Bottema om de vraag bij het Platform Bolsward te stellen. 

 * De heer Floris Bottema vraagt wat de stand van zaken nu is bij de locatie oude tramhalte/remise. 
De voorzitter deelt mee dat de huidige stand van zaken niet bij SBH bekend is. 
Circa zeven jaar geleden is het bestuur bij welstandscommissie geweest om te pleiten het oude 
stationnetje weer terug te brengen in oude stijl. De architect was enthousiast en heeft dit 
meegenomen in het ontwerp. Planologisch ligt het een en ander erg gevoelig. 
De heer Obe v.d. Meer deelt mee dat er onenigheid is geweest tussen de ontwikkelaar en de 
grondeigenaar, maar dat de Lidl weer in beeld is bij de gemeente SWF. 

 * De heer Obe v.d. Meer heeft een punt inzake de reclamevoering van de diverse winkeliers in de 
binnenstad en vraagt of SBH al een brief naar de gemeente SWF heeft gestuurd inzake het 
reclamebeleid. Tevens ligt hij toe dat een en ander in de welstandsnota is gepubliceerd. De 
voorzitter deelt mee dat SBH dit nog niet heeft gedaan. Een aantal ondernemers hebben het 
reclamebeleid aangepast. 

 * De heer Anton v.d. Weide deelt mee dat de toren van De Tiid nog niet is aangelicht en of SBH hierin 
wat kan betekenen. 
De voorzitter deelt mee dat de aanlichten in onderzoek is, alsmede het aanpassen van de 
gevelverlichting in de binnenstad. De lantaarnpalen zullen ook nog worden vervangen. 
(Noot notuliste: De heer Jos de Boer heeft navraag gedaan bij de gemeente en heeft het volgende 
antwoord teruggekoppeld naar het bestuur: “De gevels van het stadhuis werden verlicht vanuit 
panden tegenover het stadhuis en waren met elkaar verbonden op de meterkast van het 
gemeentehuis. Met de verbouwing van het gemeentehuis is de technische installatie ingrijpend 
vernieuwd en verplaatst naar een andere plek in het gebouw. De verlichting was ook oud en de 
techniek niet meer van deze tijd. Opnieuw aansluiten kost ongeveer € 13.500. Daarom is de keuze 
gemaakt om de oude verlichting te verwijderen. De verlichting van het gebouw viel niet binnen de 
scope van het project. Er is onderzoek gedaan of een nieuwe manier van verlichting een plek zou 
kunnen krijgen in de plannen voor een nieuwe verlichting van het geheel binnenstad. Gezien de 
kosten destijds (circa € 140.000) was dit uitgesloten. Hierdoor zijn de gevels van het 
Cultuurhistorisch Centrum de Tiid nu niet verlicht.”  

  
 Pauze 
  
10. Lezing van Yvonne Boonstra - archeologe bij de gemeente SWF 
 Na de pauze geeft Yvonne Boonstra, archeologe bij de gemeente SWF, middels beeldmateriaal een 

interessante lezing over de opgravingen bij de Broerekerk en het Stadhuis. 
  

11. Sluiting 
 Na afloop bedankt voorzitter Cor Greydanus mevrouw Yvonne Boonstra en biedt haar een attentie aan. 

Hierna bedankt hij alle aanwezigen voor hun komst en wenst ze wel thuis. 

  


